
 

Referat fra FB-møde i  

Danmarks Sportsfiskerforbund 

Mødetid: lørdag den 14. september 2024 kl. 09.30 – 15.00. 

Mødested: Sportsfiskeriets Hus 

Deltagere: Torben Kaas, Hans E. Nielsen, Morten Jacobsen, Arne Lauritzen, Jan Karnøe, 

Linda Bollerup og Lars Rasmussen. 

Afbud: Frederik Lorentzen, Hanna Vestergaard og Kenn Larsen. 

1. Godkendelse af dagsordenen (kl. 09.45 – 10.00) 

Dagsordenen blev godkendt 

2. Opfølgning på mødet den 21. august 2024 (kl. 09.45 – 10.00) 

• Der afholdes møde i §7 udvalget den 30. september 2024 

• Der er sendt invitationer ud til gæsterne til kongressen (Vi afventer svar 

fra Magnus Heunicke) 

• Indmeldelsesformularen er blevet mere målrettet de personlige medlemmer 

på Sportsfiskeren.dk. Det blev pointeret, at det er vigtigt, at der er et link til 

en oversigt over DSF’s medlemsforeninger. 

 

3. Gennemgang og godkendelse af halvårsregnskabet (kl. 10.00 – 10.15) 

Baggrund: 

Ifølge vores vedtægter skal kommenterede regnskabsbalance for årets første seks måne-

der sendes til medlemsforeningerne. 

Vores revisor har nu gennemgået vores regnskab pr. 30. juni 2024. I opsamlingen skriver 

vi: 

Vores kontingentindtægter er væsentligt mindre end forventet. Vi forventer dog, at vores 

kontingentindtægter vil komme tæt på indtægter for 2023 ca. kr. 6.456.000 og dermed 

ca. kr. 300.000 mindre end budgetteret.  

Vi forventer et underskud på kr. 50.000. 

Det gør vi fordi: 

• Vores driftstilskud fra Friluftsrådet er kr. 100.000 over det budgetterede 
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• Vi forventer at få en mindre momsudgift på kr. 100.000 

• Vores indsamling for at kunne opnå §8 A status har givet ca. kr. 75.000 

• Herudover kan vi se mindre besparelse på enkelte budgetposter 

Halvårsregnskabet er bilag 1. 

Under vores gennemgang af halvårsregnskabet anbefalede vores revisor, at vi indfrier vo-

res tilpasningslån hos Nykredit.  Hovedstolen udgør: kr. 502.603,89. Dette beløb vil vores 

likvide beholdning blive nedskrevet med og vil herefter udgøre kr. 2.000.000. Det vil give 

en årlig besparelse på kr. 20.000. 

Vi har refunderet kr. 60.000 på to Norgesture, som blev aflyst grundet laksestoppet.  

Beslutningstema: 

FB skal gennemgå og godkende halvårsregnskabet. 

Det godkendte halvårsregnskab udsendes til foreningerne og de delegerede for de person-

lige medlemmer. 

Samt indfrielse af vores tilpasningslån hos Nykredit.  

Beslutning: 

FB gennemgik og godkendte halvårsregnskabet, som herefter bliver udsendt til forenin-

gerne og de delegerede for de personlige medlemmer. 

FB besluttede desuden at sekretariatet kan sætte gang i processen for indfrielsen af tilpas-

ningslånet hos Nykredit. 

4. Gennemgang af driftsbudget for 2025 og 2026 (kl. 10.15 – 10.45) 

Baggrund: 

Driftsbudgettet for 2025 skal ifølge vedtægterne sendes til foreningerne og de delegerede 

for de personlige medlemmer senest den 31. december 2024 til orientering. Driftsbudget-

tet er dog udgangspunktet for FB’s stillingtagen til kontingentsatserne for 2025 og 2026. 

Ifølge vedtægterne er det kongressen, som fastsætter kontingentgrundlaget. I kapitel 3 

§11 står der: 

”Kongressen fastsætter kontingenter for det første år efter kongressen. I det andet år efter 

kongressen regulerer forbundsbestyrelsen kontingenterne svarende til ændringen i netto-

prisindekset fra august i kongresåret til august året efter.” 

https://danmarkssportsfisk.sharepoint.com/:b:/s/Delingsdrev-ekstern/EVU5dUuQb_pCsnEzepsW_iwBJ1WUzlZiqG5XmZypIYPXVQ?e=wzNNt5
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Sekretariatet har udarbejdet første udkast til driftsbudget for 2025. 

Følgende forudsætninger er indlagt for 2025: 

• Ingen kontingentstigning 

• En medlemstilvækst på 3 % i forhold til medlemstallet pr. 30.06 2024 

• I forhold til øvrige indtægter er indregnet efter et forsigtighedsprincip 

• En lønregulering på 3 % 

• Alle udgifter er tilpasset i forhold til forbrug i 2023 og 2024 samt indekseret. 

Det betyder, at vi i 2025 vil ende ud med et underskud på kr. 56.000 

Et forsigtig kig ind 2026: 

Følgende forudsætninger er indlagt: 

• Ingen kontingentstigning 

• En medlemstilvækst på 3 % i forhold til medlemstallet pr. 30.06 2025 

• I forhold til øvrige indtægter er indregnet efter et forsigtighedsprincip 

• En lønregulering på 3 % 

• Ingen indtægter fra Velux projektet - kr. 300.000 

Det betyder, at vi i 2026 vil ende ud med et underskud på kr. 300.000. 

På FB-mødet fremlægges der modeller for og konsekvenserne af kontingentregulering for 

2025. 

Beslutningstema: 

FB skal gennemgå og drøfte udkast til driftsbudget for 2025 og beslutte, om man vil foreslå 

kontingentstigning i 2025. 

Beslutning: 

FB besluttede at foreslå kongressen, at forbundskontingentet hæves med 20 kr. fra 2025. 

I 2026 reguleres kontingentet med nettoprisindekset for perioden august 2024 til august 

2025. 

Begrundelsen er følgende: 
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Kontingentet er ikke blevet reguleret siden kongressen i 2020. Nettoprisindekset er steget 

med 4,6 %, hvilket har resulteret i øgede driftsomkostninger. 

FB har iværksat en strategi for medlemstilvækst – kaldet ”+ 6 % strategien”. Strategien 

har givet DSF stor mediebevågenhed og resulteret i en medlemstilvækst på 2 % i perioden 

30. juni 2023 – 30. juni 2024.  

FB erkender dog, at det er en langvarig proces at øge medlemstallet, men der vil også i 

de kommende år være fokus på medlemstilvækst. Ud fra et forsigtighedsprincip fremskri-

ves medlemstallet den 30. juni 2024 dog kun med 3 %. 

Projektet ”Kysthjælper – vi giver havet en hånd,” støttet af Velux Fonden, udløber i 2025, 

og vi vil derfor ikke have et provenu fra dette projekt i 2026. 

Det betyder at de fremtidige kontingentsatser er: 

Foreningsmedlemmer                                2024                                2025                              2026 
Junior 0,00 0,00 0,00 
Unge 300,00 320,00 320,00 + indeksregulering 
Senior 450,00 470,00 470,00 + indeksregulering 
Familiemedlemsskab 1 565,00 585,00 585,00 + indeksregulering 
Personlige medlemmer 450,00 470,00 470,00 + indeksregulering 

 

5. Gennemgang og godkendelse af forbundsbestyrelsens skriftlige beretning (kl. 

11.00 – 11.15) 

Baggrund: 

Sekretariatet har hen over sommeren udarbejdet den skriftlige beretning.  

Beslutningstema: 

FB skal godkende den skriftlige beretning. 

Beslutning: 

FB drøftede beretningen som er god og velskrevet. Det blev besluttet at indskrive to nye 

”afsnit”. Et som beskriver vores holdning til ”Den grønne trepart”, og et som nævner han-

dicapudvalgets arbejde med vejledninger til handicapvenlige fiskeplatforme. Herefter sen-

des beretningen til endelig korrektur og opsætning. 

Beslutning: 

6. Planlægning af kongressen (kl. 11.15 – 12.15) 
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Baggrund: 

Valg til forbundsbestyrelsen: 

Der skal vælges fire personer til forbundsbestyrelsen, hvoraf én vælges for en periode på 

to år, da Kenn Larsen ønsker at udtræde uden for tur. Den kandidat af dem, som bliver 

valgt, som får færrest stemmer, vil blive valgt for en toårig periode. 

Følgende kandidater stiller op: 

• Linda Bollerup (genopstiller) 

• Jan Karnøe (genopstiller) 

• Peter Rasmussen, Præstø 

• Lars Kyhnau Jensen, Svendborg 

• Casper Hansen, Thorsø 

Valg af suppleanter. Følgende stiller op: 

• Allan Mathiasen (Genopstiller) 

• Claus Eklundh Christensen (genopstiller) 

• Marie Brandt (Genopstiller ikke) 

• Torben Meldgaard (Genopstiller) 

Beslutning: 

FB tog ovennævnte til efterretning. 

FB's forslag til kongressen - justeringer af vedtægterne. 

Nedlæggelse af Fonden til Fiskeriets fremme. Direktøren har udarbejdet denne motivering. 

I forhold til stemmevægt ved vedtægtsændringer har vi modtaget et notat fra vores advo-

kat, som fastholder, at minoritetsbeskyttelsesreglerne også gælder i DSF (Modsat ved-

tægtsgruppens og DGI's advokats opfattelse). 

Der afholdes møde med vedtægtsgruppen og vores advokat. Hans E. Nielsen og direktøren 

orienterer fra dette møde. 

Beslutningstema: 
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FB skal godkende motiveringen for nedlæggelse af ”Fonden til Fiskeriets fremme” samt 

godkende de endelige forslag til justeringer af vedtægterne. 

Beslutning: 

FB godkendte begrundelsen for nedlæggelse af ”Fonden til Fiskeriets fremme”, som heref-

ter indgår i kongresmaterialet. 

Justering af vedtægterne 

I 2022 vedtog kongressen nye vedtægter for Danmarks Sportsfiskerforbund. I den forbin-

delse blev forbundsbestyrelsen pålagt at fremlægge et forslag om stemmemajoriteten ved 

vedtægtsændringer, som tager højde for forholdet mellem foreninger og de personlige 

medlemmer til kongressen i 2024.  

Herudover skulle forbundsbestyrelsen udarbejde nærmere bestemmelser for:   

• Valg af repræsentanter for de personlige medlemmer og opstilling af kandidater 

hertil.   

• Kommunikation mellem repræsentanterne for de personlige medlemmer og de per-

sonlige medlemmer.   

• Afvikling af regionsmøder. 

Forbundsbestyrelsen er i løbet af denne kongresperiode blevet opmærksom på, at der er 

behov for enkelte justeringer i vedtægterne. 

Justeringen omhandler følgende paragraffer: 

Kapitel 1: Forbundet. 

§2: Formålet er blevet skærpet for at sikre, at DSF kan opretholde sin ret til at afgive 

klager og høringssvar. 

Kapitel 2: Medlemmer. 

§4: "Lodsejer" er indskrevet som en medlemskategori. 

Stk. 3: Her er der indskrevet en konsekvensrettelse af ovennævnte. 

Rettigheder. 

Her er der indsat et nyt stk. 7 og et nyt stk. 8, som beskriver de personlige medlemmers 

rettigheder, og hvordan de delegerede for de personlige medlemmer vælges. 

Kapitel 3: Kontingent. 
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§1: Perioden for opgørelse af udviklingen i nettoprisindekset er ændret fra september-

september til august-august. 

Stk. 3: Her er lodsejerne indskrevet. 

Stk. 4: Her er indskrevet, at hvis forbundsbestyrelsen fastsætter perioder, hvor der skal 

betales et reduceret kontingent, skal de kongresdelegerede orienteres om det skriftligt 

senest ultimo juni. 

Kapitel 5: Kongres. 

§19, stk. 4: Her står nu, at vedtægtsændringer kræver ¾ stemmeflerhed af antallet af de 

på kongressen repræsenterede stemmer. 

Kapitel 6: Landsdelsmøder og regionsmøder. 

§21, stk. 2: Her står nu, at alle medlemmer af DSF kan deltage i landsdelsmøderne. 

Et nyt stk. 3: Landsdelsmøder varsles på forbundets hjemmeside og ved udsendelse af 

mail til alle de kongresdelegerede. 

§22, stk. 5: Regionsmøder varsles ved udsendelse af mail til hvert af regionens personlige 

medlemmer. 

Kapitel 7: Forbundets ledelse. 

Forbundssekretariatet. 

§26: Under forbundsbestyrelsen etableres et forbundssekretariat, der varetager admini-

strative og koordinerende arbejdsopgaver til støtte for forbundsbestyrelse og udvalg samt 

i et vist omfang foreningerne og regionerne. 

Stk. 2: Ansatte i forbundssekretariatet kan ikke vælges til forbundsbestyrelsen. 

Kapitel 8: Forbundets opløsning. 

§27, stk. 2 er ændret til:   

Vedtages en opløsning af forbundet, påhviler det den sidste kongres at tage beslutning om 

anvendelse af forbundets nettoformue.   

Hvis muligt, skal forbundets nettoformue overdrages til en fond, hvis formål er at gavne 

lystfiskeri i Danmark.   

Det påhviler derefter den sidst siddende forbundsbestyrelse på respektfuld vis at afhænde 

forbundets likvider og overdrage forbundets nettoformue som besluttet af kongressen. 



            

 

 

     

8 

 

Hæderspriserne: DSF's ”Hæderspris" og "DSF’s ung-pris" 

Formålet for DSF’s ”Hæderspris” (også kaldet miljøprisen) er: 

”Prisen kan tildeles en person, persongruppe, forening eller sammenslutning. Den kan des-

uden tildeles en offentlig myndighed. 

Den tildeles for en særlig indsats på miljøområdet eller en særlig indsats for sportsfiskeriets 

interesse.” 

Formålet for "DSF Ung-pris 2024." 

"Denne pris gives til en ung person eller gruppe af unge, der har taget initiativ til eller 

driver aktiviteter, som fremmer lystfiskeriet eller sikrer en rigere natur.” 

Modtageren skal være medlem af Danmarks Sportsfiskerforbund. 

Der er indkommet 8 forslag til DSF’s ”Hæderspris” og 3 forslag ”DSF’s ung-pris”.  

DSF’ Guldnål: 

”Guldnålen er DSF’s højeste udmærkelse. 

Guldnålen tildeles i kredsen af forbundsbestyrelse og foreningsformænd. Guldnålen kan 

i særlige tilfælde tildeles personer uden for denne kreds. 

Den tildeles for godt og loyalt arbejde for Danmarks Sportsfiskerforbund og dansk lyst-

fiskeri. 

Guldnålen tildeles fortrinsvis på kongressen. Sker det ikke bør det tilstræbes, at der er 

pressemæssige omtale. 

Forbundsbestyrelsen træffer afgørelse om tildeling. Der kan ske indstilling fra en under 

Danmarks Sportsfiskerforbund hørende foreninger” 

Beslutningstema: 

FB skal beslutte, hvem der skal have DSF’s ”Hæderspris 2024” og ”DSF’s ung-pris 2024”. 

Herudover skal FB drøfte kriterierne for DSF’s guldnål. 

Beslutning: 

FB drøftede indstillingerne og besluttede hvem der skal have ovennævnte priser. 

FB besluttede, at kriterierne for DSF’s guldnål skal være uændret. 

Program for Kongressen. 
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FB skal gennemgå programmet for kongressen.  

FB gennemgik programmet for kongressen og fordelte opgaverne mellem sig. 

7. Ny strategi (kl. 13.00 – 13.15) 

Baggrund: 

Torben Kaas og direktøren har efter sidste FB-møde skrevet de endelige formuleringer ind 

i strategien. 

Strategien er nu klar til opsætning og en korrektur. 

Beslutningstema 

 
FB skal gennemgå strategien en sidste gang. 

 

Beslutning: 

 

FB godkendte strategien som er sendt til opsætning og korrektur. 

 

8. Betal for næste år og fisk gratis resten af året. (kl. 13.15 – 13.30) 

Baggrund: 

Vi har modtaget dette brev fra Jens Lygum, formand Sydvestjysk Sportsfiskerforening: 

Kære forbundsbestyrelse i Danmarks Sportsfiskerforbund. 

Dette skriv kunne evt. have en linje under evt. på kongressen, vi stille selvfølgelig gerne 

op til en uddybende forklaring. 

I Sydvestjysk Sportsfisker Forening (SSF) har vi gennem en årrække haft stor succes med 

at lave  

"Betal for næste sæson nu og fisk gratis resten af året", vi har haft dette tiltag til at starte 

fra 1st. september. Det vil sige at de nye medlemmer der kommer fra 1st. september har 

mulighed for at fiske "gratis" i resten af denne sæson. Danmarks Sportsfiskerforbund (DSF) 

har også tidligere haft samme dato, altså fra 1st. september, i 2023 var der ikke meldt en 

dato ud og det blev lidt rodet, i 2024 er grænsen sat til 1st. oktober fra DSF. 

Vi fra SSF kunne ønske at DSF vil ændre "gratis forbundskontingent resten af året" tilbage 

til 1st. september.  
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De sidste år har vi fået tilgang af mellem 15 - 25 nye medlemmer via dette tiltag og vi i 

SSF er bange for at hvis det først er fra 1st. oktober tilbuddet gælder, vil vi miste en del 

potentielle medlemmer på den konto. 

Vi er vidne om at forbundskontingentet et. kan blive sat op inden for den periode der ligger 

mellem 1st. september og 1st. oktober og hvor skal de penge så komme fra? 

Vi i SSF har besluttet at vi gerne betaler de få kroner det koste mere pr. medlem der 

kommer til. 

Vi i SSF håber I vil se positivt på at fastsætte dato for "gratis forbundskontingent resten af 

året" til 1st. september. 

Siden har Vejle Sportsfiskerforening skrevet: 

Bestyrelsen i Vejle Sportsfiskerforening drøftede på det seneste bestyrelsesmøde forenin-

gens - og jeres - muligheder for øgning af medlemstallet for nye medlemmer ved benyt-

telse af DSFs tilbud gældende fra 1. oktober (nedsat/gratis kontingent resten af 2024). 

Det er den samlede bestyrelses klare vurdering, at initiativet kun vil medføre tilgang af et 

mindre/lille antal nye medlemmer. 

Der har indtil nu kun været forespørgsel fra 3 potentielt nye medlemmer, som er endt med 

ikke at melde sig ind. 

Begrundelserne fra flere har generelt været: 

- det er kun 1 måned som "gevinst" 

- oktober er den mindst interessante måned, hvor fiskene er ved at være farvede og hvor 

mange fiskere i forvejen vægter at "frede" fiskene af hensyn til sikring af næste års yngel. 

For at det skal være et attraktivt tilbud for at tiltrække nye medlemmer, både til lokalfor-

eningen og til DSF, er det vores opfattelse at tilbuddet skal være med virkning fra 1. sep-

tember. 

Vi håber forbundsbestyrelsen vil overveje en justering til iværksættelse gældende for den 

kommende sæson. 

På vegne af bestyrelsen for Vejle Sportsfiskerforening 

Beslutningstema: 

FB skal forholde sig til forslaget. 

Beslutning: 
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FB besluttede, at kampagnen ”Betal for næste år og fisk gratis resten af året” fra 2025 

skal gælde fra 1. september. 

9. Gylleproblematikken v/ Morten (Kl.13.30 – 14.00) 

Baggrund: 

Morten Jacobsen vil indlede punktet med et oplæg. 

Beslutningstema: 

FB skal drøfte, hvordan DSF forholder sig til denne problematik. 

Beslutning: 

FB besluttede at nedsætte en arbejdsgruppe, som skal udarbejde et positionspapir, der 

beskriver DSF’s holdning til gylle- og ensilageproblematikken. 

Morten Jacobsen er formand for denne arbejdsgruppe. 

Direktøren udarbejder en skitse til kommissorium. Målet er at færdiggøre arbejde i løbet 

af efteråret. 

10. Gensidig orientering (kl.14.00 – 14.30) 

• Møde i Friluftsrådet vedr. adgang – hvem deltager i møderne fremover? v/TK 

Torben Kaas orienterede om, at han havde deltaget i dette indledende møde. 

Fremover repræsenterer Jan Karnøe DSF i dette arbejde. 

• Hans E. Nielsen havde deltaget i en konference om de nye Naturnationalparker. 

• Arne Lauritzen deltager i ålegræsprojekt i Aabenraa kommune som repræsen-

tant for DSF, hvilket han fortsætter med efter kongressen.  

11. Næste møde (kl. 14.30 – 14.45) 

Fredag den 25. oktober kl. 17.00 – 19.00 i Vingsted Hotel & konferencecenter 

• Forberedelsen af kongressen sammen med advokat Flemming Elbæk. 

12. Evt.  

Ingen havde noget til dette punkt. 

Lars Rasmussen, september 2024. 


